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Kaupunginvaltuusto 13.11.2017  

 

Kokoustiedot 
 
Aika 13.11.2017 maanantai klo 16:00 - 20:40 
 
Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali 
 
Lisätietoja  Kokoustauot klo 16.37-16.45, 18.00-18.20 ja 19.50-20.10  
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa, puheenjohtaja 
Jari Salonen Elisa Vuorinen 
Emma Lindqvist, 2. varapuheenjohtaja 
Jarmo Rosama, 3. varapuheenjohtaja 
Annika K. Aaltonen 
Pipsa Allén Jukka A. Rantala 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä 
Mikko Kangasoja, saapui klo 18.20. Varavaltuutettu Jouni Mäki paikalla klo 
16.00-18.20.  
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula 
Jonni Moislahti, poistui klo 20.35. 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen 
Vesa Parantainen 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Saila Rintee 
Anita Ruusuranta 
Tuuli Salospohja Tuija Hyytiä 
Eeva Savola 
Harri Seikola Seija Sorsavirta 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Jyrki Yrttiaho 
Nina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Juha Jormanainen kaupunginhallituksen edustaja 
Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Kalle Myllymäki kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus  sosiaali- ja terveysjohtaja 
Leena Laakso, Sivistyskeskus vt. sivistysjohtaja 
Minna Heikkilä, Konsernihallinto viestintäpäällikkö 
Jarmo Niitynperä, Konsernihallinto 
Ilari Nummila, Tekninen keskus 

henkilöstöpäällikkö 
tekninen sihteeri  

Sari Vahtera, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  180 - 193 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sari Vahtera 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 

 
Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 16.11.2017 
 
 
 
  Anneli Kivijärvi  Katja Koivusalo 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 17.11.2017 
 
 
   
  Sari Vahtera 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 180 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 181 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 182 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 183 § 1  Sivistysjohtajan virkavaali 7 

5 184 § 2-3  Kiinteistön 680-410-5-30 Kirjola kauppakirjan hyväksyminen 9 

6 185 § 4  Tontin 680-4-419-2 varaaminen / Tammiston Puu Oy 11 

7 186 §  Talousarvion toteutuminen 30.9.2017 13 

8 187 § 5-13  Raision kaupungin strategian päälinjaukset 19 

9 188 §  Tuloveroprosentin määrääminen vuodelle 2018 25 

10 189 § 14  Kiinteistöveroprosentin määrääminen vuodelle 2018 28 

11 190 § 15-19  Vuoden 2018 talousarvio ja taloussuunnitelma 2019-2020 32 

12 191 §  Valtuutettu Pekka Heikkilän ym. valtuutettujen aloite koskien luonto-
lahjaa 100-vuotiaalle Suomelle 

44 

13 192 §  Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien aamu-
päivätoiminnan järjestämistä Raisiossa 

46 

14 193 §  Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien virkistys-
alueselvitystä 

47 

 
Muutoksenhaku 
 

180-193 § Muutoksenhakuohje 48 
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180 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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181 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Anneli 

Kivijärven ja Katja Koivusalon. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Anneli 
Kivijärven ja Katja Koivusalon. 
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182 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 353 30.10.2017 

 

 Asianro 629/01.01.00/2017 

§ 183 

Sivistysjohtajan virkavaali 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 353 §  

 

”Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä 

 

Hallintosäännön 4 luvun 6 §:n mukaan sivistysjohtajan valitsee valtuusto. 4 

luvun 3 §:n mukaan taas viran, johon valtuusto valitsee viranhaltijan, julistaa 

haettavaksi kaupunginhallitus. Kaupunginhallitus päätti 12.6.2017 § 220 julis-

taa sivistysjohtajan viran haettavaksi ja antoi kuulutuksen laatimisen konserni-

hallinnon tehtäväksi. Samalla kaupunginhallitus nimesi viranhakijoiden haas-

tatteluryhmän, johon nimettiin Veijo Mikola, Helena Viljanen, Juha Jormanai-

nen, Ari Korhonen, Leena Laakso ja Jarmo Niitynperä. 

 

Oheismateriaalina oleva kuulutus julkaistiin Turun Sanomissa, Kuntalehden 

nettisivuilla, Kuntarekryssä, työvoimahallinnon nettisivuilla ja Raision kaupun-

gin sivuilla. Hakuajan päättymiseen mennessä saapui 26 hakemusta. Kaikki 

hakijat täyttivät viran pätevyysvaatimukset. Viranhakuilmoitus ja yhteenveto 

hakemuksista listan oheismateriaalina.  

 

Jätettyjen hakemusten perusteella valintatoimikunta haastatteli neljä hakijaa, 

joista erilliseen soveltuvuusarvioon valittiin kaksi hakijaa: koulutoimenjohtaja 

Juha-Pekka Lehmus ja sivistysjohtaja Jyrki Lumiainen. Molemmat todettiin 

hakuprosessissa hyvin sivistysjohtajan tehtävään soveltuviksi, alansa osaa-

viksi johtajiksi. Hakemuksen, haastatteluiden ja soveltuvuusarvion pohjalta 

tehdyn kokonaisarvion perusteella valintatoimikunta esittää yksimielisesti si-

vistysjohtajan virkaan valittavaksi koulutoimenjohtaja, KM Juha-Pekka Leh-

musta ja hänen varalleen sivistystoimenjohtaja, FM Jyrki Lumiaista. 

 

Hakemusasiakirjojen käsittelyyn osallistuvien osalta todetaan, että viranomai-

sen toiminnan julkisuudesta annetun lain 24 §:n mukaan virkahakemuksiin 

mahdollisesti sisältyvät tiedot hakijan terveydentilasta tai yhdistystoiminnasta 

ja vapaa-ajan harrastustoimintaan osallistumisesta, perhe-elämästä tai niihin 

verrattavista henkilökohtaisista oloista ovat salassa pidettäviä. Julkisuuslain 

23 §:n ja henkilötietolain 32 §:n nojalla tietojen saantiin oikeutetut ovat sa-

lassa pidettävistä tiedoista vaitiolovelvollisia. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että sivistysjohtajan virkaan valitaan 

kasvatustieteen maisteri Juha-Pekka Lehmus ja hänen kieltäytymisenä va-

ralle filosofian maisteri Jyrki Lumiainen. Viran alkuun määrätään kuuden kuu-

kauden koeaika. Virkaan valitun tulee toimittaa ennen viran vastaanottamista 

hyväksyttävä lääkärintodistus. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 1 Sivistysjohtaja hakijayhteenveto 

 

Oheismateriaali  1 Työpaikkailmoitus 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että sivistysjohtajan virkaan valitaan kasvatustieteen 

maisteri Juha-Pekka Lehmus ja hänen kieltäytymisenä varalle filosofian mais-

teri Jyrki Lumiainen. Viran alkuun määrätään kuuden kuukauden koeaika. Vir-

kaan valitun tulee toimittaa ennen viran vastaanottamista hyväksyttävä lääkä-

rintodistus. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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Kaupunginhallitus § 354 30.10.2017 

 

 Asianro 1018/10.00.01.00/2016 

§ 184 

Kiinteistön 680-410-5-30 Kirjola kauppakirjan hyväksyminen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 354 §  

 

 ”Mittausteknikko Pertti Verho 24.10.2017: 

 

***, *** ja *** ovat tarjonneet Raision kaupungille ostettavaksi kiinteistöä 680-

410-5-30 Kirjola. Kiinteistö sijaitsee 1.6.1964 vahvistetun asemakaavan (oh-

jeellinen tonttijako) alueella osoitteessa ***. 

 

Kiinteistöllä on vuonna 1949 rakennettu peruskuntoinen bruttoalaltaan n. 118 

m² suuruinen omakotitalorakennus ja erillinen vuonna 1952 rakennettu brutto-

alaltaan n. 11 m² suuruinen autotalli-saunarakennus. Omakotitalorakennus on 

kunnoltaan heikohko (tasoluokka 4, kuntoluokka 3). Autotalli-saunarakennus 

on huonossa kunnossa. 

 

Tarkoitus on, että kiinteistön rakennukset jäävät *** käyttöön 31.12.2019 asti. 

 

Raision kaupunki laatii kiinteistörekisteriä pitävänä kaupunkina sitovan tontti-

jaon asemakaavoja. Kiinteistön hankkiminen kaupungin omistukseen lisää 

merkittävästi kaupungin maanomistusta alueella, mikä puolestaan edesauttaa 

asemakaavan muuttamista alueella. 

 

Raision kaupunki on viime vuosina kasvattanut maaomaisuuttaan tällä alu-

eella ostamalla sieltä kiinteistöjä 23.12.2008, 19.12.2014, 22.12.2016 ja 

23.10.2017.  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistön kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkistetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 2 Kauppakirja *** 

 3 Kauppakirja 680-410-5-30 Kirjola sijaintikartta 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kiinteistön kaup-

pakirjan. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

 

Tiedoksi    ***  

  *** 

  *** 

  *** 

  Armi Peltonen, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 

  Pirjo Peltomäki, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 

  Outi Pekkala, Maankäyttöpalvelut 

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 

  Maija Lehto, Maankäyttöpalvelut 

  Leevi Heinonen, Tilapalvelut 
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Kaupunginhallitus § 355 30.10.2017 

 

 Asianro 915/10.00.02.03/2017 

§ 185 

Tontin 680-4-419-2 varaaminen / Tammiston Puu Oy 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 355 §  

 

 ”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 12.10.2017 

 

Tammiston Puu Oy on anonut varattavaksi yritystontin 680-4-419-2 osoit-

teessa Piilipuunkatu 4. Tontin pinta-ala on 13001 m2 ja rakennusoikeus 3000 

k-m2. Tontti kuuluu asemakaavan mukaiseen toimitilarakennusten korttelialu-

eeseen, jolla ympäristö asettaa toiminnan laadulle erityisvaatimuksia (KTY-3). 

Tontille voi rakentaa toimisto- ja tuotantorakennuksia ja niiden yhdistelmiä 

sekä näihin toimintoihin liittyviä liiketiloja.  

 

Tonttia ei ole vielä hinnoiteltu, joten valtuuston tulee vielä päättää tontin hin-

noittelusta. Tontti on tullut kaupungin omistukseen hintaan 100 e/k-m2 ja 

sama hintataso on vahvistettu Piilipuunkadun toisella puolella oleville yritys-

tonteille. Asian valmistelun yhteydessä on todettu, että tämä hinnoittelu vas-

taa myös ulkopuolisen arvioijan (Newsec Valuation Oy) alueelle määrittämää 

keskihintaa. Tontin hinnoitteluksi esitettäneen siten 100 e/k-m2 ja vuosivuok-

raksi 5 % hinnoittelun mukaan lasketusta tontin kokonaisarvosta. Tontin koko-

naishinnaksi muodostuu tällä hinnoittelulla 300.000 euroa ja perusvuokraksi 

15.000 e/vuosi.  

 

Tammiston Puu Oy:n anomuksen mukaan tontille rakennettaisiin tuotanto-, 

varastointi- ja toimistotilaa.   

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus varaa tontin 680-4-419-2 Tammiston Puu Oy:lle 19.3.2018 

asti. Jotta varaus tulisi voimaan, varaajan on 24.11.2017 mennessä makset-

tava kaupungille varausmaksu, joka on 2,5 % em. kauppahinnasta eli 7.500 

euroa, joka hyvitetään kauppahinnassa/vuosivuokrassa, mikäli kauppa/vuok-

rasopimus tehdään varausajan kuluessa. Mikäli kauppaa/vuokrasopimusta ei 

varaajasta johtuvista syistä synny, varausmaksu jää kaupungille. Kauppakir-

jan/vuokrasopimuksen ehtoineen hyväksyy hallintosäännön mukaisesti kau-

punginjohtaja. 
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Lisäksi kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että tontin hinnoitteluksi hy-

väksytään 100 e/k-m2, vuosivuokraksi 5 % ja luovutusmuodoksi myynti ja 

vuokraus. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 4 Liitekartta 4-419-2 Tammiston Puu Oy 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että tontin hinnoitteluksi hyväksytään 100 e/k-m2, vuosi-

vuokraksi 5 % ja luovutusmuodoksi myynti ja vuokraus. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tammiston Puu Oy  

  Marja Salminen, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 

  Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut 

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 

  Maija Lehto, Maankäyttöpalvelut 

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   13 (49) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 13.11.2017  

 

 
Kaupunginhallitus § 356 30.10.2017 

 

 Asianro 61/02.02.02/2017 

§ 186 

Talousarvion toteutuminen 30.9.2017 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 356 §  

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 23.10.2017:   

 

Liitteenä on koko kaupungin tuloslaskelma keskuksittain. 

 

Koko kaupunki 

 

Koko kaupungin tuloihin ja menoihin vuodelle 2017 vaikuttavat vesihuollon 

taseyksikön poistuminen omaksi yhtiökseen sekä perustoimeentulotuen jär-

jestämisen vastuun siirtyminen Kelalle. Tuloja ja menoja siirtyi kumpaakin yh-

teensä noin 12,5 miljoonaa euroa. Nämä edellä mainitut toimintojen siirrot vai-

kuttavat vuosien välillä tehtäviin vertailulukuihin. 

 

Laskennallinen toteuma syyskuun lopussa on 75,0 %.  

 

Kaupungin toimintatuotot ovat 29,5 miljoonaa euroa (vähennystä viime vuo-

teen 17,2 %) ja ovat talousarviosta 73,5 %.  

 

Toimintakulut ovat -119,1 miljoonaa euroa (vähennystä viime vuoteen 5,7 %) 

ja ovat talousarviosta 73,3 %. Kaikkien lautakuntien toimintakulut alittavat las-

kennallisen talousarvion. 

 

Toimintakate on -89,6 miljoonaa euroa ja toteumaprosentti on 73,2 %. Toimin-

takate on 1,1 miljoonaa euroa parempi verrattuna viime vuoden samaan ajan-

kohtaan ja alittaa talousarvion. 

 

Vuosikate on 10,9 miljoonaa euroa (viime vuonna 11,6 miljoonaa euroa) ja 

tilikauden tulos 5,8 miljoonaa euroa (viime vuonna 5,4 miljoonaa euroa).  

 

Verotulojen toteutuminen 31.10.2017 ja ennuste 

 

Kuntaliitto on päivittänyt lokakuussa kuntien veroennustekehikkoa. Ennusteen 

mukaan kaikkien kuntien koko vuoden tilitysarvio on 1,8 %, Raision 1,1 %. 

Kuluvana vuonna kuntien verotulojen kehitys on ollut ennusteita parempaa ja 

sama suunta on ollut myös Raisiossa. Koko vuoden kunnallisverokertymä 

nousee merkittävästi aikaisemmista ennusteista. 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   14 (49) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 13.11.2017  

 

Kaupunginvaltuusto päätti luopua henkilöstösäästöstä kokouksessaan 

4.9.2017 § 142 ja samalla muutti talousarviota verotulojen osalta 0,6 miljoo-

naa euroa ylöspäin ennakoiden kasvavia verotulokertymiä. 

Kuntaliiton ennusteiden mukaan Raision kunnallisverotilitykset vuonna 2017 

kasvaisivat 0,3 %, yhteisöverot kasvaisivat 18,5 % ja kiinteistöverojen kasvu 

olisi -0,9 % viime vuoteen verrattuna. 

 

Raision osalta 0,3 %:n kunnan tuloverojen kasvu tarkoittaisi 85,7 miljoonan 

euron verotilityksiä vuonna 2017. Muutetun talousarvion mukainen ennuste 

on 83,7 miljoonaa euroa, joten ylitys olisi kunnallisverojen osalta noin 2,0 mil-

joonaa euroa. Kunnallisverojen odotettua parempi kehitys johtuu palkkatulo-

jen kasvusta. Lopullinen verotus varmistuu vasta joulukuussa.  

 

Yhteisöverojen toteuma lokakuun lopussa on edellisvuotta 11,1 %:a suu-

rempi. Verovuoteen 2016 liittyneet täydennysmaksut ylittivät toukokuussa en-

nusteet suuren yksittäistapauksen johdosta. Erään liittyy epävarmuutta, mutta 

selvitysten perusteella on katsottu, että se on syytä huomioida ennusteissa. 

Tämä nostaa vuoden 2017 yhteisöveron ennusteita merkittävästi. Lokakuun 

loppuun mennessä on toteutunut yhteisöverotuottoja noin viisi miljoonaa eu-

roa, kun muutetun koko vuoden talousarvion ennuste on 5,1 miljoonaa euroa. 

Kuntaliiton ennusteen mukaan yhteisöverotuotot tulevat ylittämään muutetun 

talousarvion noin 0,8 miljoonaa euroa.  

 

Kiinteistöverot tilitetään kunnille pääosin syys- ja lokakuussa. Kiinteistövero-

tuottoja on saatu lokakuun loppuun mennessä 7,4 miljoonaa euroa. Kiinteistö-

verotuottojen ennustetaan toteutuvan muutetun talousarvion mukaisesti eli 

noin 7,7 miljoonaa euroa. 

 

Jos Kuntaliiton lokakuun mukainen verotuloennuste saavutetaan, niin muute-

tun talousarvion verotulotavoite tullaan tänä vuonna saavuttamaan ja ennus-

teen mukainen verotulokertymä on 99,3 miljoonaa euroa. Muutettu talousarvio 

ylittyisi tämän hetkisen ennusteen mukaan yhteensä kaikkien verolajien osalta 

2,8 miljoonaa euroa ja verokertymä ylittäisi vuoden 2016 verotulototeuman 

noin 1,1 miljoonalla eurolla.  

 

Ennusteet on laadittu Kuntaliiton ennusteiden mukaisesti ja lopulliset tiedot 

saadaan vasta marras-joulukuun tilitysoikaisujen jälkeen. 

 

Valtionosuudet 

 

Vuoden 2017 päätöksen mukaan valtionosuudet tulevat toteutumaan noin 

28,2 miljoonan euron suuruisena eli 0,1 miljoonaa euroa suurempina kuin ta-

lousarviossa. 
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Konsernihallinto 

 

Konsernihallinnon toimintatuotot ovat kasvaneet 51,0 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat talousarviosta 64,2 %. Maanmyyntituotot ovat kasvaneet viime 

vuodesta ja ovat tällä hetkellä 0,5 miljoonaa euroa. 

 

Konsernihallinnon toimintakulut ovat kasvaneet 4,2 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat talousarviosta 71,8 %.  

 

Konsernihallinnon alkuperäiseen talousarvioon sisältyi 1,2 miljoonan euron 

henkilöstösäästö, josta valtuusto päätti kokouksessaan 4.9.2017 § 142 luo-

pua. Talousarviomuutokset ovat nyt päivitetty lukuihin. 

 

Konsernihallinnosta maksetaan keskitetysti koko kaupungin jäsenmaksuja ja 

työllisyysvaraukseen liittyviä kustannuksia, jotka vaikuttavat menojen kohden-

tumiseen vuoden aikana. Kirjanpito siirtyi konsernihallintoon teknisestä kes-

kuksesta, joka nostaa konsernihallinnon kustannuksia verrattuna viime vuo-

teen. 

  

Sosiaali- ja terveys 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelulautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 7,0 % 

viime vuoteen verrattuna ja ovat talousarviosta 71,8 %.  

 

Toimintakulut ovat vähentyneet 3,5 % viime vuoteen verrattuna ja ovat talous-

arviosta 73,9 %.  

 

Lautakunnan toimintakate on -53,6 miljoonaa euroa ja alittaa talousarvion.  

Toimintakate on 1,2 miljoonaa euroa parempi verrattuna viime vuoden sa-

maan ajankohtaan, joka selittyy pääosin perustoimeentulotuen järjestämisen 

vastuun siirtämisellä kelalle. 

 

Perustoimeentulotuen kustannukset ja niihin liittyvät tulot vaikuttavat viime 

vuoden vastaavan ajan vertailtaviin tietoihin. 

 

Sivistyskeskus (sis.vapaa-aika) 

 

Sivistyslautakunnan toimintatuotot toteutuvat etupainotteisesti valtion tukien ja 

avustusten johdosta. Toimintatuotot ovat vähentyneet 1,7 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 79,8 % talousarviosta.  

 

Sivistyslautakunnan toimintakulut ovat vähentyneet 3,6 % viime vuoteen ver-

rattuna ja ovat talousarviosta 73,1 %. 

 

Toimintakate on -19,5 miljoonaa euroa ja on toteutunut 0,8 miljoonaa euroa 

paremmin kuin viime vuonna samaan ajankohtaan verrattuna.  
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Vapaa-aikalautakunnan toimintakulut ovat vähentyneet 4,9 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat talousarviosta 73,3 %. Tuloja on kertynyt viime vuotta 7,1 % 

enemmän ja ovat 71,4 % talousarviosta. Tulojen kertymiseen viime vuoteen 

verrattuna on vaikuttanut pääsääntöisesti pääsymaksutuottojen kasvu. 

 

Tekninen keskus (sis. ympäristö) 

 

Ympäristölautakunnan toimintatuotot ovat kasvaneet 10,6 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 90,3 % talousarviosta. Toimintatuotot ovat kasvaneet pää-

sääntöisesti kasvaneiden lupamaksujen vuoksi. Toimintakulut ovat viime vuo-

den tasolla ja alittavat talousarvion. 

 

Teknisen lautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 54,1 % viime vuodesta 

ja ovat talousarviosta 82,0 %. Toimintatuotoista erityisesti maa- ja vesialuei-

den vuokratuotot ovat toteutuneet talousarviota paremmin ja ovat syyskuun 

lopussa saavuttaneet talousarviotavoitteen. 

 

Toimintakulut ovat vähentyneet 18,0 % viime vuoteen verrattuna ja ovat 71,7 

% talousarviosta.  

 

Toimintakate alittaa laskennallisen talousarvion noin 1,2 miljoonalla eurolla. 

 

Huomioon tulee ottaa, että vesihuollon taseyksikkö ei ole enää luvuissa mu-

kana, joka vaikuttaa edellisen vuoden vertailtaviin lukuihin. 

 

Investoinnit (myynnit) 

 

Investoinneista on toteutunut 95,4 % eli 9,5 miljoonaa euroa.  

 

Maanmyyntiä on toteutunut syyskuun loppuun mennessä 0,5 miljoonaa eu-

roa. Tavoite koko vuodelle on 1,0 miljoonaa euroa. 

 

Sairaanhoitopiiri 

 

Sairaanhoitopiiri julkaisee kuukausittain jäsenkuntalaskutuksen poikkeamat 

tasaerälaskutuksesta-kaavion.  

 

Sairaanhoitopiirin käyttö on tänä vuonna alittanut suunnitellun. Tammi-syys-

kuussa Raision osalta käyttö on -4,5 % alle budjettiin perustuvan tasaerälas-

kutuksen, Ruskon osalta ollaan -8,8 % alle tasaerälaskutuksen. Käyttö on vä-

hentynyt kautta linjan. Yhteispäivystyksen käynnit ovat vähentyneet -7,9 % 

viime vuoteen verrattuna, hoitojaksot sairaaloissa -10,2 %.  

 

Ennusteen mukaan sairaanhoitopiirin laskutus pysyy talousarviossa ja jopa 

alittaa talousarvion erityisesti Ruskon osalta. Summa tarkentuu kun sairaan-

hoitopiiri kohdistaa hinnanalennukset eri tuotteille.  
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Ennuste loppuvuodelle 

Kuntaliiton 6.10.2017 verotuloennusteen mukaan Raisio ylittää talousarvion 

verotulotavoitteen noin 2,8 miljoonalla eurolla. Valtionosuuksien ennustetaan 

toteutuvan noin 0,1 miljoonaa euroa talousarviota suurempana. Kaupunki on 

lisäksi saanut kevään aikana osinkotuottoja 0,9 miljoonaa euroa, joka on noin 

0,3 miljoonaa euroa enemmän kuin talousarviossa.  

Toimintatuotot ovat toteutuneet syyskuun loppuun mennessä noin 0,6 miljoo-

naa euroa alle talousarvion, mutta myös toimintamenot ovat toteutuneet peräti 

noin 2,8 miljoonaa euroa alle talousarvion. Näin ollen toimintakate on syys-

kuun lopun tilanteen mukaan noin 2,1 miljoonaa euroa talousarviota parempi. 

Jos lautakunnat pysyvät talousarviossa ja verotuloennuste toteutuu Kuntalii-

ton ennusteiden mukaisesti, niin kaupungin tilikauden tulos päätyy vuonna 

2017 lähelle nollaa. Talousarvion mukainen tilikauden alijäämä vuoden lo-

pussa on 4,5 miljoonaa euroa, joten kokonaisuutena kaupungin talouden en-

nuste on selkeästi alkuperäistä talousarviota parempi.  

Kaupunginvaltuusto päätti luopua 1,2 miljoonan euron henkilöstösäästöstä 

kokouksessaan 4.9.2017 § 142. Samassa yhteydessä tehtiin talousarviomuu-

tos 1,2 miljoonan euron edestä, niin että vaikutus kaupungin tilikauden alijää-

mään oli 0.  

Loppuvuoden toteumaan liittyy kuitenkin epävarmuustekijöitä, etenkin lopulli-

sen verotuksen toteutumiseen ja erikoissairaanhoidon kustannuksiin.  

Henkilöstö 

 

Talousarvion, henkilöstömäärän ja henkilötyövuosien toteutumisesta laadi-

taan raportit lautakunnittain maaliskuun lopun, kesäkuun lopun sekä syyskuun 

lopun tilanteesta. Raportit tuodaan valtuuston tietoon. 

 

Liitteenä ovat henkilöstön lukumäärä konsernihallinnon ja lautakuntien osalta 

30.9.2017. Henkilötyövuosien raportoiminen vuoden aikana ei ole mahdollista 

nykyisellä palkkajärjestelmällä.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian 

tiedokseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Oheismateriaali  2 totve092017 

 3 Henkilöstö 30 9 2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian tiedokseen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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Kaupunginhallitus § 365 30.10.2017 

 

 Asianro 846/00.01.02/2017 

§ 187 

Raision kaupungin strategian päälinjaukset 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 365 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Raision kaupunginhallituksessa 18.9.2017 § 300 mukaisesti strategian päälin-

jaukset hyväksytään kaupunginvaltuustossa talousarvion yhteydessä. 

 

Raision kaupungin strategiaprosessi on seuraava: 

 

• Keskustelut strategiakonsultin kanssa sekä johtoryhmäkeskustelu 

kesä-elokuu 

• Kaupunginvaltuuston- ja hallituksen strategiaseminaari 30.-31.8. 

• Johtoryhmäkäsittely 25.9. 

• Kaupunginhallituksen käsittely 25.9. 

• Palvelupäälliköiden strategiaseminaari ja strategisten painopisteiden 

työstäminen 28.9. 

• 5.10. kaupungin yt-ryhmän käsittely 

• Kaupunginhallituksen käsittely 9.10. 

• Info kaupunginvaltuustolle 16.10. 

• Strategialuonnoksen valmistelu 

• Johtoryhmän käsittely 23.10. 

• Pääluottamusmiesten käsittely 26.10. 

• Kaupunginhallituksen käsittely 30.10. ja esitys valtuustolle strategisista 

painopisteistä ja kaupunkitason tavoitteista 

• Kaupunginvaltuusto päättää strategian painopisteet ja kaupunkitason 

tavoitteet 13.11.  

• Lautakuntien käsittely ja lautakuntien tavoitteiden ja mittareiden laa-

dinta 

• Kaupunkitason mittareiden laadinta 

• Helmikuun valtuusto – lopullisen strategian ja mittareiden hyväksyntä 

• Konsernille asetettavien mittareiden hyväksyntä 

 

Kaupunginvaltuuston strategiapäätöksen yhteydessä on myös tarkoitus hy-

väksyä strategiset ohjelmat tulevalle strategiakaudelle. Strategisiksi ohjelmiksi 

esitetään: 

 

Edellinen strategia on laadittu vuosille 2013-2017. Strategiakauden pituudeksi 

esitetään v. 2018-2021 kuitenkin, siten että strategia on voimassa niin kauan 

kunnes uusi strategia on hyväksytty. 
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Liitteenä on ehdotus Raision kaupungin strategian päälinjauksiksi. Tarkoitus 

on hyväksyä strategiset painopisteet ja tavoitteet, mutta ei tässä vaiheessa 

kursiivilla tekstillä liitteessä olevia mittareita. Myös kaupunkitason mittarit on 

tarkoitus hyväksyä kaupunginvaltuustossa samassa yhteydessä kun lauta-

kuntatason mittarit ja konserniyhteisöjä koskevat mittarit hyväksytään. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä 

olevan strategian mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 

2018-2021 strategisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

 Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointiohjelma 

sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

 Asunto-ohjelma 

 Elinkeino-ohjelma 

 Henkilöstöstrategia 

 Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Saila Rintee ehdotti liitteen mukaisia muutoksia strategian kirjauksiksi. Ehdo-

tuksia ei kannatettu ja ne raukesivat.  

 

Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

Strategisen painopisteen ”Elinvoimainen Raisio” kriittisestä menestystekijästä 

”Raisio on houkutteleva ja elinvoimainen kaupunki asua” poistetaan sana 

”asua”.   

 

Tavoite ”vaikutetaan Raision houkuttelevuutta lisääviin mielikuviin” muutetaan 

muotoon ”vaikutetaan Raision houkuttelevuutta lisääviin vetovoimatekijöihin ja 

mielikuviin.”  

 

Kriittinen menestystekijä ”Raisio tarjoaa yrityksille yhden Suomen parhaista 

ympäristöistä sijoittua” muutetaan muotoon ”Raisio tarjoaa yrityksille yhden 

Suomen parhaista toimintaympäristöistä”.  

 

-- 

 

Strategisen painopisteen ”Hyvinvoiva Raisio” kriittisestä menestystekijästä 

”Raisiossa monipuolisista liikunnan edellytyksistä huolehditaan kaikki ikäryh-

mät huomioiden” muutetaan muotoon ”Raisiossa monipuolisista liikunnan, 
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kulttuurin ja muun vapaa-ajan toiminnan edellytyksistä huolehditaan kaikki 

ikäryhmät huomioiden”.  

 

-- 

 

Strategisen painopisteen ”Tasapainoinen talous ja hyvinvoiva henkilöstö” kriit-

tinen menestystekijä ”konsernivelan kasvu hyväksytään kuluvalla valtuusto-

kaudella suurten investointien toteuttamiseksi” kirjataan tavoitteen ”kaupungin 

vuositulos on ylijäämäinen” perään.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti ja 

päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan strate-

gian mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 2018-2021 

strategisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

• Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointioh-

jelma sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

• Asunto-ohjelma 

• Elinkeino-ohjelma 

• Henkilöstöstrategia 

• Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Liitteet 5 Strategian päälinjaukset 

 6 Saila Rinteen muutosesitykset strategiaan 

 7 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 1 

 8 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 2 

 9 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 3 

 10 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 4 

 11 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 5 

 12 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 6 

 13 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 7 

 

Oheismateriaali  4 Kaupunginvaltuuston strategiainfo 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan strategian 

mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 2018-2021 strate-

gisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

• Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointioh-

jelma sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

• Asunto-ohjelma 
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• Elinkeino-ohjelma 

• Henkilöstöstrategia 

• Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

 

Päätös  

Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava lisäys:  

 

”Laaditaan Raisiolle suunnitelma fossiilisten polttoaineiden vähentämiseksi ja 

päätetään hiilineutraaliustavoitteista”.  

 

1. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 29 jaa-ääntä ja 13 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava muutos: nykyinen esitys 

”ulkoalueiden hoidon tasoa nostetaan” muutetaan muotoon ”ulkoalueiden hoi-

don tasoa nostetaan ja lisätään metsäisiä virkistysalueita ja suojelukohteita”.  

 

2. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 
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Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava lisäys: ”Tehdään teho-

kasta edunvalvontaa valtion suuntaan E-18 hankkeen kustannusten jaosta.”  

 

3. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 jaa-ääntä, 36 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että Pekka Heikkilän ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Eija Erasvuo ehdotti Niko Toivosen kannattamana, että strategisen painopis-

teen ”Hyvinvoiva Raisio” -kohtaan ”peruskoulun jälkeen jokaisella on opinto- 

tai työpaikka tai muu jatkosuunnitelma” perään lisätään ”tuetaan nuorten py-

symistä jatko-opinnoissa”.  

 

4. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Eija Erasvuon te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 11 jaa-ääntä, 29 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että Eija Erasvuon ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Niko Toivonen ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohta ”asuntotarjonta pidetään monipuoli-

sena” muutetaan muotoon ”asunto- ja tonttitarjonta pidetään monipuolisena”.  

 

5. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä ja 40 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Niko Toivosen ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Niko Toivonen ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohtaan lisätään lause ”Raisio houkuttelee 

ympäristönäkökohdat huomioivia yrityksiä”.  

 

6. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa-ääntä, 5 ei-ääntä ja 1 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.  

-- 

Mika Koivisto ehdotti Katja Koivusalon kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohtaan lisätään lause ”asukasluku kasvaa ja 

taloudellinen huoltosuhde paranee”.  

 

7. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Mika Koiviston 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa-ääntä, 4 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.  

-- 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tämän pykälän käsittelyn aikana neuvotte-

lutauon ajaksi klo 16.37–16.45.  

 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto hyväksyi 

päätösehdotuksen edellä mainituin muutoksin ja täydennyksin.  
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Kaupunginhallitus § 366 30.10.2017 

 

 Asianro 975/02.03.01/2017 

§ 188 

Tuloveroprosentin määrääminen vuodelle 2018 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 366 §  

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 25.10.2017: 

Kuntalain 111 §:n mukaan "viimeistään talousarvion hyväksymisen yhtey-

dessä valtuuston on päätettävä kunnan tuloveroprosenteista, kiinteistöverosta 

sekä muiden verojen perusteista." 

Voimassa olevien ohjeiden mukaan ilmoitus tuloveroprosentista ja kiinteistö-

veroprosentista on toimitettava verohallinnolle viimeistään verovuotta edeltä-

vän vuoden marraskuun 17 päivänä. Tuloveroprosentti on ilmoitettava vero-

hallituksen ohjeen mukaan neljännesprosenttiyksikön tarkkuudella.   

Tuloveroprosentti ja kunnallisverotuksella koottava määrä 

Raision tuloveroprosentti on 19,75. Sitä korotettiin 1,25 % -yksiöllä vuodelle 

2014.  

Työttömyyden väheneminen sekä ikärakenteen muutos näkyy Raision verotu-

loissa, joissa arvion mukaan palkkatulot kasvavat kuluvana vuonna 2,5 %, 

eläketulot 2,4 % ja työttömyysturva vähenee -10,7 %.  

Saatavan verotulon määrä on verotettavista tuloista maksetun veron määrä 

vähennyksillä vähennettynä. Vuonna 2017 efektiivinen eli todellinen veroaste 

Raisiossa arvioidaan olevan 14,67 ja vuonna 2018 sen ennustetaan olevan 

14,63 nykyisellä veroprosentilla. 

Arviot verotulojen kehityksestä perustuvat Kuntaliiton laatimaan veroennuste-

kehikkoon. Väestökehityksellä, kunnan ikärakenteella ja työttömyydellä on 

vaikutusta verotuloihin. Työttömyysprosentti oli syyskuussa 2017 8,9 %. Työt-

tömyysaste on laskenut 2,4 prosenttiyksiköllä vuoden 2016 syyskuusta vuo-

den 2017 syyskuuhun. 

Raision väestömäärä on ollut kasvussa vuonna 2017. Ennakkoväkiluku syys-

kuun lopulla 2017 oli 24 296, asukkaita oli 13 enemmän kuin vuoden alussa. 

Taulukossa on kuvattu nykyisellä verotasolla verotettavan tulon määrä, vä-

hennysaste ja efektiivinen veroaste vuoteen 2020 saakka:  
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Verovuosi 
verotettavat 

 tulot M€ 
kasvu 

% 
vähennysaste 

% 
efektiivinen  
veroaste * 

2015 561,1 0,1 19,8 15,2 

2016 568,2 1,3 19,9 15,1 

2017 578,2 1,8 21,3 14,7 

2018 589,0 1,9 21,5 14,6 

2019 600,6 2,0 21,4 14,7 

2020 615,8 2,5 20,9 14,8 

On syytä huomioida, että kunnallisverot kasvavat arvioiden mukaan suhteelli-

sen paljon vuosina 2019 ja 2020. Yksittäinen syy tähän liittyy vähennysten 

maltilliseen kehitykseen. Ennusteissa huomioidaan ainoastaan päätösperäiset 

vaikutukset vähennyksiin ja kun päätöksiä vuosien 2019 ja 2020 ei ole tehty, 

kasvavat verotulot normaalia myönteisemmin.  

Kuluvan vuoden kunnallisverojen kasvun ennustetaan olevan 0,3 % eli 0,3 

miljoonaa euroa verrattuna vuoteen 2016.   Muutetun vuoden 2017 talousar-

vion kunnallisverotavoite ylitetään arvion mukaan noin 2,0 miljoonalla eurolla.  

Kokonaisuudessaan kuluvana vuonna ylitetään kuntaliiton arvion mukaan 

muutetun talousarvion verotulotavoite noin 2,8 miljoonaa euroa. Tilitysten lo-

pulliseen määrään vaikuttavat valtion ja kuntien väliset jako-osuudet sekä 

kuntien keskinäiset jako-osuudet, jotka tarkistetaan vuoden lopulla seuraa-

valle vuodelle.  

Vuoden 2018 verotulojen kehitys ja tuloveroprosentti 

Talousarvio on laadittu kunnallisveroprosentin 19,75 mukaan.  

Kuntaliiton ennusteen mukaan veroperustemuutokset sekä muut veromuutok-

set vähentävät kuntien kunnallisverotuottoja vuodelle 2018. Ennusteet eivät 

kuitenkaan ota huomioon kuntakohtaisia vaikutuksia väestönkasvun tai työlli-

syydessä tapahtuviin kuntakohtaisiin muutoksiin.  

Kunnallisverotilitysten suuruus arvioidaan olevan 86,4 miljoonaa euroa ja kas-

vua on noin 0,9 % vuoden 2017 ennusteeseen verrattuna. Ennuste on 

800 000 euroa kuntaliiton ennustetta suurempi. 

Vuodelle 2018 yhteisöveroa ennustetaan saatavan yhteensä 5,9 miljoonaa 

euroa. Yhteisöveron arvioidaan pysyvän noin kuluvan vuoden tasolla. Kulu-

vana vuonna yhteisöverotulot kasvavat arvion mukaan 18,5 % vuoteen 2016 

nähden. Yhteisöveron ennusteessa on mukana vuoden 2016 verotukseen liit-

tyvä yksittäinen merkittävä ennakkotäydennysmaksu, johon liittyy epävar-

muutta.  

Kiinteistöverotulojen ennustetaan olevan noin vuoden 2017 tasolla. 
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Ennusteen mukaan nykyisellä veroprosentilla kertyy vuonna 2018 verotuloja 

yhteensä 100 miljoonaa euroa. Tämä tarkoittaa kasvua 0,7 % eli 0,7 miljoo-

naa euroa verrattuna vuoden 2017 verotulojen arvioituun toteumaan.  

Talousarvio laaditaan tässä vaiheessa kasvua vauhdittavaksi. Verojen korot-

tamista ei nähdä perusteltuna parantuvan ostovoiman ja siitä välillisesti seu-

raavan myönteisen työllisyysvaikutuksen vuoksi. 

Kaupungilla on tällä hetkellä mahdollisuus sietää alijäämäinen tulos edellisten 

vuosien kertyneiden ylijäämien näkökulmasta. Koko konsernin velkarahoituk-

sen osalta tulee olla varovaisempi, koska velka voi muodostaa tulevaisuu-

dessa riskin korkotason noustessa. Alijäämäisen talousarvion riskinä on, että 

alijäämä kertautuu ja seuraavina vuosina tilanne muuttuu vaikeammaksi. Ta-

lousarvioehdotus 2018 on 3,3 miljoonaa euroa alijäämäinen ja talousarvion 

mukaisesti velkaa lisätään 9,2 miljoonaa euroa.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää, että vuoden 

2018 tuloveroprosentiksi määrätään 19,75. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää, että vuoden 2018 tuloveropro-

sentiksi määrätään 19,75. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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Kaupunginhallitus § 367 30.10.2017 

 

 Asianro 976/02.03.01/2017 

§ 189 

Kiinteistöveroprosentin määrääminen vuodelle 2018 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 367 §  

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 26.10.2017: 

 

Kiinteistöverolain mukaan kunnanvaltuusto määrää kunnan kiinteistöveropro-

sentin suuruuden samalla, kun se päättää kunnan tuloveroprosentista. Kiin-

teistöprosentit määrätään sadasosaprosentin tarkkuudella. 

 

Nykytila vuonna 2017 

 

Kunta saa täysimääräisesti alueensa kiinteistöistä maksettavat kiinteistöverot. 

 

Kiinteistöveroprosenttien ala- ja ylärajat lainsäädännössä ovat seuraavat: 

 

 yleinen kiinteistövero 0,93 -1,80 prosenttia 

 vakituisen asuinrakennusten kiinteistövero 0,41–0,90 prosenttia 

 muut kuin vakituiset asuinrakennukset 0,93 - 1,80 prosenttia 

 Yleishyödyllisen yhteisön kiinteistövero 0,00-1,80 prosenttia 

 voimalaitokseen sekä ydinpolttoaineen loppusijoituslaitokseen kuuluviin 

rakennuksiin ja rakennelmiin sovellettavan kiinteistövero 0,93–3,10 pro-

senttia.  

 Rakentamattoman rakennuspaikan kiinteistövero 2,00–6,00 prosenttia 

 

Alla olevassa on koottuna kiinteistöveroprosentit vuosilta 2015–2017 sekä 

vuoden 2017 osalta vertailuna koko maan ja Varsinais-Suomen keskiarvopro-

sentit: 

   

  2015 2016 2017 
V-S ka.  
2017 

Koko 
maa  

ka. 2017 

            

Yleinen kiinteistöveroprosentti 1,25 1,25 1,25 1,04 1,06 

Vakituinen asuinrakennus 0,45 0,45 0,45 0,45 0,49 

muut asuinrakennukset  0,80 0,80 0,93 1,23 1,15 

voimalaitokset 1,25 1,25 1,25     

yleishyödylliset yhdistykset  0,75 0,75 0,75     

rakentamaton rakennuspaikka  3,00 3,00 3,00     
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Kiinteistöveron tuotoksi on vuonna 2017 talousarviossa arvioitu 7,7 miljoonaa 

euroa ja ennusteen mukaan toteuma tulee olemaan noin talousarvion mukai-

nen. Tilinpäätöksen 2016 mukainen kiinteistöveron suuruus oli 7,7 miljoonaa 

euroa.  

 

Kiinteistöveron maksuunpano 2017  

 

Kiinteistöveroa on maksuunpantu vuodelle 2017 em. kiinteistöveroprosenteilla 

seuraavasti: 

   

  T€ Muutos% 

Yleinen kiinteistöveroprosentti 5 126 0,5 

Vak.as.rakennus 2 493 0,9 

muu kuin vak. as.rakennus 14 21,1 

rakentamaton rak.paikka 118 3,2 

yhteensä 7 751 0,7 

 

 

Maksetut kiinteistöverot Raisio saa vuoden 2017 verotuloksi.  

 

Kiinteistöverot vuonna 2018 

 

Kiinteistöveroprosenttien vaihteluvälit muuttuvat vuodelle 2018. Maan Halli-

tuksen esityksen mukaan vuodelle 2018 esitetään muutoksia yleiseen ja mui-

den kuin vakituisten asuinrakennusten kiinteistöveroprosentteihin sekä tuuli-

voimaloiden kiinteistöverotukseen. Yleisen kiinteistöveroprosentin ylärajan 

muutos vaikuttaa myös yleishyödyllisten yhteisöjen veroprosentin ylärajaan. 

Muutokset on tarkoitus saattaa voimaan ennen kuin kuntien tulee ilmoittaa 

veroprosentit verohallinnolle 17.11.2017.  

 

Uuden lainsäädännön mukaiset vaihteluvälit ovat seuraavat: 

 

 yleinen kiinteistövero 0,93–2,00 prosenttia 

 vakituisen asuinrakennuksen kiinteistövero 0,41–0,90 

 muut kuin vakituiset asuinrakennukset 0,93–2,00 

 yleishyödyllinen yhteisö 0,00-2,00 

 voimalaitosten veroprosentti 0,93–3,10 

 rakentamaton rakennuspaikka 2,00–6,00 

Raision kaupungin nykyiset kiinteistöveroprosentit ovat uuden esitetyn lain-

säädännön mukaiset. Talousarvio on laadittu niin, että kiinteistöveroprosentit 

pidetään ennallaan vuonna 2018. 

 

Kiinteistöverotuoton oletetaan pysyvän vuonna 2018 noin kuluvan vuoden to-

teuman tasolla ja arvio kiinteistöverotuotoksi on 7,6 miljoonaa euroa. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää, että kiinteistövero-
prosentit määrätään vuodelle 2018 seuraavasti: 
 

 Yleinen kiinteistöveroprosentti  1,25 

 vakituinen asuinrakennus  0,45 

 Muut kuin vak.as.rakennukset 0,93 

 voimalaitokset  1,25 

 Yleishyödylliset yhdistykset 0,75 

 Rakentamaton rakennuspaikka 3,00 

 

 

Päätös Mika Koivisto ehdotti Pipsa Allénin, Kalle Myllymäen ja Jonni Moislahden kan-

nattamana, että vakituisen asuinrakennuksen kiinteistöveroprosentiksi vuo-

delle 2018 määrätään 0,43 %. 

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Mika Koiviston teke-

mää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 6 jaa-ääntä (Ek, Lehto-Lau-

rila, Mikola, Parantainen, Jormanainen ja Rintee) ja 5 ei-ääntä (Allén, Mois-

lahti, Vuorinen, Koivisto ja Myllymäki). Puheenjohtaja totesi, että kaupungin-

hallitus oli hyväksynyt esittelijän päätösehdotuksen.” 

 

 

Liitteet 14 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 189 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

esittää, että kaupunginvaltuusto päättää, että kiinteistöveroprosentit määrä-
tään vuodelle 2018 seuraavasti: 
 

 Yleinen kiinteistöveroprosentti  1,25 

 vakituinen asuinrakennus  0,45 

 Muut kuin vak.as.rakennukset 0,93 

 voimalaitokset  1,25 

 Yleishyödylliset yhdistykset 0,75 

 Rakentamaton rakennuspaikka 3,00 
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Päätös  

Mika Koivisto ehdotti Ari Leinosen kannattamana, että vakituisen asuinraken-

nuksen kiinteistöveroprosentiksi vuodelle 2018 määrätään 0,41 %.    

 

1. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Mika Koiviston 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 23 jaa-ääntä ja 19 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.  
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Kaupunginhallitus § 368 30.10.2017 

 

 Asianro 850/02.02.00/2017 

§ 190 

Vuoden 2018 talousarvio ja taloussuunnitelma 2019-2020 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 368 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 26.10.2017: 

 

Yleistä 

Vuoden 2018 talousarvion ja vuoden 2019-2020 taloussuunnitelman laadinta 

alkoi kaupunginhallituksen 26.6.2017 § 245  lautakunnille antaman kehyksen 

mukaisesti. Lähtökohtana talousarvion laadinnalle on ollut kulujen osalta vuo-

den 2017 taso. Tarkennettujen verotuloennusteiden pohjalta kaupunginhalli-

tus linjasi 25.9.2018 § 318, että lautakuntien talousarvioesitysten tulee lähtö-

kohtaisesti olla nettokulujen osalta kuluvan vuoden tasolla kuitenkin siten, että 

lautakunnat voivat lisätä talousarvioon pakottavien toiminnallisten muutosten 

kustannusvaikutuksen, joille ei haeta tässä vaiheessa korvaavaa kohdetta 

lautakunnan omasta toiminnasta. 

Talousarvioehdotuksen lähtökohtana on kasvun tukeminen. Kuluvan vuoden 

verotulot ovat ennusteen mukaisesti toteutumassa 3,3 miljoonaa euroa alku-

peräistä talousarviota parempana. Työttömyys on syyskuun lopun tilanteen 

mukaan pudonnut 2,5 %-yksikköä vuoden takaisesta. Toimintakulujen arvioi-

daan jäävän alle talousarvion. Talous on kääntymässä alijäämäisestä tasapai-

noiseksi. 

Muutokset verotulo- ja valtionosuusennusteisiin 

Kuntaliiton ennusteen mukaan veroperustemuutokset sekä muut veromuutok-

set vähentävät kuntien tuloja. Ennusteet on arvioitu tämän hetkisen väestön 

perusteella eikä ota huomioon mahdollista väestölisäystä ja/tai työllisyyden pa-

ranemista kunnittain. Kuntaliiton arvioiden mukaan Raision kaupungin kunnal-

lisverot eivät kasvaisi vuonna 2018 verrattuna vuoden 2017 verotulojen toteu-

maan. Kuntaliiton ennusteen mukaiseen kunnallisverotuottoon vuodelle 2018 

on lisätty 0,8 miljoonaa euroa perustuen väestön lisäykseen ja työllisyyden pa-

rantumiseen. Kunnallisverotuotto vuodelle 2018 arvioidaan olevan 86,4 miljoo-

naa euroa ja kasvua 0,9 % vuoden 2017 toteumaan verrattuna. 

Muihin kuntaliiton vero- tai valtionosuusennusteisiin ei ole tehty muutoksia. 

Muutokset lautakuntien talousarvioehdotuksiin 

Käyttötalous 

 maanvuokratuotot +150 000 euroa (tela) 
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  opetuspäällikkö - 72 630 euroa (sila) 

  jalkautuvan nuorisotyön resurssi +24 210 euroa (vala) – lisätään nuorisotoi-

men näkyvyyttä keskustan alueella – mahdollinen kumppanuusprojekti 

Investoinnit 

 päiväkoti Kirsikka toteutetaan palvelusetelillä, ei omana investointina 

 Kuloisten koulun ja päiväkodin uudisrakennus yhteensä 3,7 miljoonaa eu-

roa (100.000 euroa suunnittelurahaa vuodelle 2018 ja 3,6 miljoonaa euron 

hankeraha vuodelle 2019) – hankevaihtoehdot selvitetään ennen lopullista 

päätöstä. 

Edellä mainituin muutoksin talousarvioehdotus muodostuu 3,3 miljoonaa eu-

roa alijäämäiseksi ja velkaa lisätään konsernitilin luottolimiitti huomioiden 9,2 

miljoonaa euroa. Nettoinvestointien kokonaissumma on 10,4 miljoonaa euroa. 

Ehdotus ei sisällä veronkorotuksia. 

Taloussuunnitelma 2019–2020 

Taloussuunnitelmat vuodelle 2019–2020 on laadittu kunnallisveroprosentin 

19,75 mukaan. Verotuloennusteet näille vuosille on laadittu kuntaliiton ennus-

teiden mukaan. Valtionosuuksien arvioidaan vähentyvän suhteessa vuoden 

2018 tasoon ilman toiminnallisia muutoksia noin 2 % vuodessa.  

Taloussuunnitelmavuodet 2019 ja 2020 on laadittu vuoden 2018 tulojen ja 

menojen tasolle huomioon ottaen kuntaliiton verotuloennusteet. Taloussuun-

nitelmassa vuodelle 2020 ei ole huomioitu mahdollisen sosiaali- ja terveyspal-

veluiden- sekä maakuntauudistuksen vaikutuksia. Mikäli alijäämä toteutuu 

budjetoidun suuruisena vuonna 2018, on harkittava verotasojen muutoksia 

vuodelle 2019 tai talous on saatettava tasapainoon muilla keinoin. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa ole-

van talousarvion vuodelle 2018 ja taloussuunnitelman vuosille 2019–2020.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Talousarvion noudattamista koskevat ohjeet  

 

Esittelijä teki talousarvion noudattamista koskeviin ohjeisiin seuraavan muute-

tun päätösehdotuksen:  

 

Raision kaupunginvaltuuston 5.6.2017 hyväksymässä hallintosäännössä on 

luovuttu tilaaja-tuottajamallista. Talousarvioehdotuksessa luovutaan vastaa-

vasti tilaaja-tuottajamalli –viittausten käytöstä. 
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Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti.  

 

Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Veijo Mikolan kannattamana, että intervallihoi-

don resurssien lisäämiseen varataan 300 000 €.  

 

1.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Hannele Lehto-Laurilan 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 4 jaa-ääntä (Allén, Mois-

lahti, Vuorinen ja Koivisto) ja 7 ei-ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, Parantai-

nen, Jormanainen, Rintee ja Myllymäki).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut kaupunginhallituk-

sen päätökseksi.   

 

Sivistyslautakunta 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Veijo Mikolan kannattamana, että koulukuraat-

tori-toimintaan lisätään 50 000 €, jolla katetaan mm. lukion koulukuraattoriva-

jaus.  

 

2.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Hannele Lehto-Laurilan 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 5 jaa-ääntä (Allén, Mois-

lahti, Vuorinen, Koivisto ja Myllymäki) ja 6 ei-ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, 

Parantainen, Jormanainen ja Rintee).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut kaupunginhallituk-

sen päätökseksi.   

 

-- 

 

Esittelijä teki sivistyslautakunnan osalta seuraavan muutetun päätösehdotuk-

sen: 
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Sivistyslautakunta muuttaa sopimusta yksityisen hoidon tuen kuntalisän mak-

samisesta siten, että mahdollistetaan hoidon jatkuminen yksityisellä perhepäi-

vähoitajalla myös niissä tapauksissa, kun vanhempi jää vanhempainvapaalle. 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti muutetun päätösehdotuksen.  

 

Tekninen lautakunta 

 

Jonni Moislahti ehdotti Pipsa Allénin, Veijo Mikolan, Mika Koiviston ja Sailan 

Rinteen kannattamana, että teknisen lautakunnan käyttötalouteen lisätään 

kohdentamattomana 100 000 € jo olemassa olevien viheralueiden kunnosta-

miseen ja hoitoon.  

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

Käyttöomaisuusinvestoinnit toimielimittäin 

 

Sivistyslautakunta: 

 

Jonni Moislahti ehdotti Veijo Mikolan, Mika Koiviston, Hannele Lehto-Laurilan, 

Vesa Parantaisen, Juha Jormanaisen ja Saila Rinteen kannattamana, että 

sivistyslautakunnan käyttöomaisuusirtaimiston hankintaesityksestä vähenne-

tään tietotekniikkahankintojen osalta 100 000 € siten, että tabletit hankintaan 

vuonna 2018 ainoastaan 7-luokkalaisille, ei 6-luokkalaisille.  

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

Vapaa-aikalautakunta: 

 

Veijo Mikola ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että luontopolkujen opastei-

den (ml. luontopolkujen taulut) kunnostamiseen lisätään 10 000 €. 

 

3. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Veijo Mikolan tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni (Koivisto) ja 10 

ei-ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Allén, Moislahti, Vuorinen, 

Jormanainen, Rintee ja Myllymäki).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Mikolan ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen pää-

tökseksi.   

 

--- 
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Saila Rintee ehdotti Vesa Parantaisen kannattamana 17 000 € esteettömän 

luontopolun perustamiseen.   

 

4.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Saila Rinteen tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni (Koivisto) ja 10 

ei-ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Allén, Moislahti, Vuorinen, 

Jormanainen, Rintee ja Myllymäki).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Rinteen ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen pää-

tökseksi.   

 

Tekninen lautakunta: 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Veijo Mikolan kannattamana, että teknisen lau-

takunnan käyttöomaisuusirtaimiston hankintaesityksestä poistetaan yhden 

pakettiauton hankintaesitys (40 000 €).  

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

Kunnallistekniikan investointiohjelma 2018 - 2020  

 

Pipsa Allén ehdotti Jonni Moislahden, Mika Koiviston, Veijo Mikolan ja Han-

nele Lehto-Laurilan kannattamana, että kaupungin ja vesihuollon investoin-

tiohjelman 2018-2020 omakotialueita koskevan osion hanke 3025 Kuuan-

laakso siirretään vuodelle 2018 ja hanke 3026 Järviniitty vastaavasti vuodelle 

2019.  

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

-- 

 

Jonni Moislahti ehdotti Veijo Mikolan ja Mika Koiviston kannattamana, että 

kaupungin ja vesihuollon investointiohjelman 2018-2020 hankkeelta 3500 Vi-

heralueet vähennetään 100 000 €.  

 

5.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Jonni Moislahden teke-

mää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  
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Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni (Rintee) ja 10 ei-

ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Allén, Moislahti, Vuorinen, Jor-

manainen, Koivisto ja Myllymäki).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Moislahden ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen 

päätökseksi.   

 

-- 

 

Veijo Mikola ehdotti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana, että kaupungin ja 

vesihuollon investointiohjelman 2018-2020 kohdasta 3010 Raisionkaaren 

jatke vähennetään vuodelle 2018 esitetystä (700 000 €) 500 000 €, jolloin 

hankkeelle 3010 jää 200 000 € vuodelle 2018. Vuodelle 2019 esitetään 500 

000 € ja vuodelle 2020 1 000 000 €.  

 

6.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Veijo Mikolan tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä (Ek, Parantai-

nen, Allén, Moislahti, Vuorinen, Jormanainen, Rintee, Koivisto ja Myllymäki) ja 

2 ei-ääntä (Lehto-Laurila, Mikola).  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus oli tullut kaupunginhalli-

tuksen päätökseksi.   

 

--- 

 

Veijo Mikola ehdotti, että kaupungin palvelukseen palkataan oma projektityön-

tekijä valvomaan kaupungin etua E 18-hankkeessa (investointiohjelman 

hanke 3202). Esitystä ei kannatettu, joten se raukesi.  

 

-- 

 

Veijo Mikola ehdotti Mika Koiviston ja Juha Jormanaisen kannattamana, että 

investointiohjelman hankkeen 3501 Vaisaaren lähiliikuntapaikka toteuttamis-

ehdotusta muutetaan siten, että hiekkakenttä saneerataan tekonurmikentäksi 

jo hankkeen 1. vaiheessa ja 2. vaiheeseen siirretään koulun pihan laajennus 

ja sinne rakennettavat liikuntalaitteet. 

 

7.äänestys  
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Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Veijo Mikolan tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni (Rintee) ja 10 ei-

ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Allén, Moislahti, Vuorinen, Jor-

manainen, Koivisto ja Myllymäki).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Mikolan ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen pää-

tökseksi.   

 

 

Talonrakentamisohjelma 2017 - 2021  

 

Pipsa Allén ehdotti Jonni Moislahden kannattamana, että talonrakentamisoh-

jelman hankkeelle 7010 Kiinteistöjen pihatyöt lisätään 50 000 € vuodelle 2018 

ja 50 000 € vuodelle 2019.  Talousarviokirjaan lisätään lause, jossa todetaan, 

että määräraha suunnataan päiväkotien pihojen korjaukseen ja erityisesti päi-

väkotien pihojen listattujen puutteiden hoitoon. 

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

-- 

 

Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen talonrakentamisohjel-

man hankkeelle 4410 Kuloisten koulun ja päiväkodin uudisrakennus:  

 

Kuloisten päiväkoti ja koulu toteutetaan erillishankkeina.  

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti.  

 

-- 

 

Pipsa Allén ehdotti Jonni Moislahden kannattamana, että Kuloisten päiväkoti 

toteutetaan palvelusetelillä.  

 

8.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pipsa Allénin tekemää 

ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 6 jaa-ääntä (Ek, Lehto-Lau-

rila, Mikola, Parantainen, Jormanainen ja Rintee) ja 5 ei-ääntä (Allén, Mois-

lahti, Vuorinen, Koivisto ja Myllymäki).  
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Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus oli tullut kaupunginhalli-

tuksen päätökseksi.   

 

-- 

 

Pipsa Allén ehdotti Jonni Moislahden kannattamana, että koulujen lisätilat to-

teutetaan muunneltuna parakkina tai modulaarisena viipalekouluna.  

 

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

Juha Jormanainen ehdotti Saila Rinteen ja Jonni Moislahden kannattamana, 

että myös päiväkoti toteutetaan muunneltuna parakkina tai modulaarisena vii-

palekouluna. 

 

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.   

 

Keskustelun jälkeen kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että investointi-

osaan varataan päiväkotia varten 300 000 € ja koulua varten 150 000 €. Tä-

män lisäksi em. yksiköiden vuokraamiseksi varataan määräraha käyttötalou-

teen vuodelle 2018 siten, että 50 000 € varataan päiväkodin vuokriin ja 40 

000 € koulurakennuksen vuokriin. Lisäksi vuodelle 2018 talonrakentamisohjel-

man hankkeelle 4410 esitetty 100 000 € ja vuodelle 2019 esitetty 3,6 milj. eu-

roa poistetaan.  

 

-- 

 

Jonni Moislahti ehdotti Kalle Myllymäen kannattamana, että talonrakentamis-

ohjelman hankkeelle 4812 Kesärannan kurssi- ja majoitusrakennusten perus-

parannukseen varataan vuodelle 2018 suunnittelurahaa 25 000 € ja vuodelle 

2019 250 000 €.  

 

9.äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Jonni Moislahden teke-

mää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

  

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 6 jaa-ääntä (Ek, Lehto-Lau-

rila, Mikola, Parantainen, Jormanainen ja Rintee) ja 5 ei-ääntä (Allén, Mois-

lahti, Vuorinen, Koivisto ja Myllymäki).  

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus oli tullut kaupunginhalli-

tuksen päätökseksi.   

 

-- 
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Pipsa Allén ja Kalle Myllymäki poistuivat tämän asian käsittelyn aikana 

1.11.2017 klo 15.00. Myllymäen tilalla toisena pöytäkirjantarkastajana jatkoi 

Mika Koivisto.  

 

Kokouksen aikana pidettiin tavanomaiset kokous- ja lounastauot. Taukojen 

jälkeen puheenjohtaja totesi läsnäolijat.  

 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus hyväksyi 

omalta osaltaan vuoden 2018 talousarvioehdotuksen edellä mainituin muutok-

sin ja täydennyksin.  

 

Kaupunginhallitus päätti ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa 

olevan talousarvion vuodelle 2018 ja taloussuunnitelman vuosille 2019-2020.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Liitteet 15 Talousarvio 2018 ja taloussuunnitelma 2019-2020 

 16 Maisemataulukot sote 

 17 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 190_äänestys 1 

 18 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 190_äänestys 2 

 19 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 190_äänestys 3 

 

Oheismateriaali  5 Lautakuntien talousarviokäsittelyt 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa olevan talousarvion 

vuodelle 2018 ja taloussuunnitelman vuosille 2019-2020. 

 

 

Päätös  

Puheenjohtaja ehdotti, että aluksi pidetään ryhmäpuheenvuorot valtuustoryh-

mien suuruusjärjestyksessä, minkä jälkeen valtuusto käy yleiskeskustelun 

koko talousarviosta. Yleiskeskustelun jälkeen käsitellään talousarvioehdotuk-

seen ja taloussuunnitelmaehdotukseen esitettävät muutokset toimielinkohtai-

sesti.  

 

Käsittelyjärjestys hyväksyttiin.  

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen kokoustaukojen ajaksi klo 18.00–18.20 ja 

19.50–20.10.  

 

Mikko Kangasoja saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

18.20 ja samalla poistui varavaltuutettu Jouni Mäki.  

 

Kaupunginhallitus 
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Ari Leinonen ehdotti Elisa Vuorisen kannattamana, että Raisioon perustetaan 

elinkeinoasiamiehen toimi vuoden 2018 aikana.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjoh-

taja totesi, että Ari Leinosen ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston pää-

tökseksi.  

 

 

Tekninen lautakunta 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että talousarvio-

kirjan sivulla 95 oleva maininta ”lisätään 100 000 € kohdentamattomana jo 

olemassa olevien viheralueiden kunnostamiseen ja hoitoon” poistetaan tekni-

sesti kohdasta ”palvelujen ostot ulkoa”.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjoh-

taja totesi, että Hannele Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut yksimielisesti val-

tuuston päätökseksi.  

 

 

Kunnallistekniikan investointiohjelma 2018 - 2020  

 

Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että hankkeen 3501 Vai-

saaren lähiliikuntapaikan 1. vaihe ja 2. vaihe toteutetaan alkuperäisen suunni-

telman mukaan.   

 

1. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 38 jaa-ääntä ja 4 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

---- 
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Ari Leinonen ehdotti Elisa Vuorisen kannattamana, että Järviniityn alue siirre-

tään vuodelle 2018 ja hankkeelle lisätään 150 000 € edellyttäen, että Raision 

Vesi Oy osallistuu siihen vesihuollon rakentamisen osalta.  

 

2. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Ari Leinosen teke-

mää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä, 33 ei-ääntä ja 1 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että Ari Leinosen ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

--- 

 

Saila Rintee ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että hankkeelle 3500 Vi-

heralueet kaupunginhallituksen ehdotukseen lisätään 100 000 €, jolloin Kes-

kuspuiston puiden istuttaminen suunnitelman mukaan voidaan toteuttaa.  

 

3. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Saila Rinteen te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Sari Suomisen kannattamana, että hanketta 

3010 (Raisionkaaren jatke) ei toteuteta ennen kuin rautatien alitus / ylitys on 

saatu sovittua VR:n kanssa sekä selvitetty valtiolta mahdollisesti saatava kor-

vaus tien rakentamisesta E 18-tien neuvottelujen yhteydessä.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjoh-

taja totesi, että Hannele Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut yksimielisesti val-

tuuston päätökseksi.  
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Kaupunginvaltuusto hyväksyi ohessa olevan talousarvion vuodelle 2018 ja 

taloussuunnitelman vuosille 2019-2020 edellä mainituin muutoksin ja täyden-

nyksin.  
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 Asianro 1033/10.03.01.01/2017 

§ 191 

Valtuutettu Pekka Heikkilän ym. valtuutettujen aloite koskien luontolahjaa 100-

vuotiaalle Suomelle 

 

 

 Valtuutettu Pekka Heikkilä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Kiitos puheenjohtaja, arvoisat valtuutetut. 

 

Hyvät isät, äidit, isovanhemmat, tädit, sedät, kummit, sekä lapselliset että lap-
settomat tulevaisuudentekijät. 
 

Mitä haluamme jättää jälkeemme? 

Betoniviidakon vai monimuotoisen ja viihtyisän Raision. 

 

Suomen itsenäisyyden 100-vuotisjuhlan kunniaksi maanomistajia kutsutaan 

perustamaan yksityisiä luonnonsuojelualueita. Valtio osallistuu kampanjaan 

suojelemalla yksityisten osallistujien suojelualueita vastaavan pinta-alan. Juh-

lavuoden kampanjan kautta niin yksityishenkilöt, yritykset, kunnat, seurakun-

nat, säätiöt ja yhdistykset voivat antaa oman lahjansa satavuotiaalle Suo-

melle. Osallistumalla voi turvata tärkeän maiseman tai alueen säilymisen tule-

ville sukupolville. Suojeltava alue voi olla esimerkiksi erityisen luonnonkaunis, 

sillä voi elää tai olla harvinainen eliölaji, alueella on erikoinen luonnonmuo-

dostuma tai sen suojelu voidaan katsoa muusta syystä luonnon monimuotoi-

suuden tai kauneuden säilyttämisen kannalta tarpeelliseksi. 

 

Lisätietoa Luontolahjani satavuotiaalle -hankkeesta internet sivuilta: 

http://www.luontolahjani.fi/fi/etusivu/  

 

Tuleva E18 tie eristää Raision Hahdenniemestä haukaten palan suojellusta 

lintujärvestämme Raisonlahdesta. E18 tietä ei voida, eikä ole syytä siirtää, 

mutta vaadimme tällä aloitteella, että Raision kaupunki etsii ja osoittaa suojel-

tavan metsäalueen korvaamaan suojelukohteen yli rakennettavan tien vaiku-

tuksen. 

 

Yksi kohde voisi olla Kuloistenniitty, jonka asemakaavaa ei ole vielä vahvis-

tettu. Alueella on erityisiä luontoarvoja, joihin tutustuimme Biologi Ari Karhilah-

den kanssa alkusyksystä. Alueella on jääkauden muokkaama iso luola ja har-

vinainen Tapion alttari. Harvinaista kasvillisuutta kuten, mattokuusia, hohka-

sammalta ja pahkamäntyjä. Karhilahti mainitsi myös lehtopöllöt ja liito-oravat. 

Myös Turku on osoittanut yhteistyöhalunsa alueen suojelemiseen. 

 

Miksi Raisiossakin pitää olla luontoa? 

Luonnossa oleskelu ja liikkuminen lisäävät ihmisten hyvinvointia ja terveyttä. 

Luonto auttaa palautumaan stressistä ja unohtamaan arjen huolet sekä pa-

rantaa mielialaa. Vaikutukset ilmenevät muun muassa verenpaineen alenemi-

sena ja sydämensykkeen tasoittumisena. (Lähde: Luke, THL) 

http://www.luontolahjani.fi/fi/etusivu/
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Tuleva E18 tie eristää Raision Hahdenniemestä haukaten palan suojellusta 

lintujärvestämme Raisionlahdesta. E18 tietä ei voida, eikä ole syytä siirtää, 

mutta vaadimme tällä aloitteella, että Raision kaupunki etsii ja osoittaa suojel-

tavan metsäalueen korvaamaan suojelukohteen yli rakennettavan tien vaiku-

tuksen. 

 

Me allekirjoittaneet haluamme, että kaupunki suojelee lähimetsiämme, jotta 

tulevillakin Raisiolaisilla on virkistäytymismahdollisuuksia. 

 

Aloitteen ovat allekirjoittaneet:  

 

Pekka Heikkilä 

Niko Toivonen  

Saila Rintee  

Eija Erasvuot 

Kristiina Engström” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

 

 

 

    

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   46 (49) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 13.11.2017  

 

 Asianro 1031/12.01.03/2017 

§ 192 

Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien aamupäivätoiminnan 

järjestämistä Raisiossa 

 

 

Valtuutettu Jukka Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Varsinais-Suomen talous on voimakkaassa kasvussa ja tilanne työmarkki-

noilla on parantunut merkittävästi. Arvioiden mukaan uusia työpaikkoja syntyy 

seuraavien kolmen vuoden aikana yli kymmenentuhatta. Vuoro- ja epäsään-

nöllistä työtä tekevien vanhempien määrä nousee ja erityisesti monien pien-

ten koululaisten vanhemmat joutuvat miettimään, miten eka- ja tokaluokkalai-

set selviytyvät aamulla yksin kouluun. 

 

Useassa naapurikunnassa järjestetään aamupäivätoimintaa lapsille, mutta 

Raisiossa aamupäivätoiminnan järjestäminen riippuu koulun rehtorista.  

 

Esitän, että Raision kaupunki selvittää aamupäivätoiminnan tarpeen eka- ja 

tokaluokkalaisille lapsille lisäämällä peruskouluun ilmoittautumislomakkee-

seen kohdan, jossa vanhemmat voivat kertoa perheensä tilanteesta ja aamu-

päivätoiminnan tarpeesta. Kysely tulee kohdistaa myös nyt ekaluokalla ole-

vien lasten vanhemmille. 

 

Mikäli selvityksen perusteella todetaan aamupäivätoiminnan tarpeen olevan 

suurempi kuin nykyiset resurssit mahdollistavat, niin valtuusto edellyttää sivis-

tysvirastoa valmistelemaan esityksen toiminnan järjestämisestä ja siihen tar-

vittavasta määrärahasta valtuuston käsiteltäväksi niin, että aamupäivätoiminta 

voidaan aloittaa uuden lukuvuoden alkaessa elokuussa 2018. On tärkeätä 

turvata kaikkien eka- ja tokaluokkalaisten raisiolaisperheiden mahdollisuus 

saada aamupäivätoimintaa omasta lähikoulusta, mikäli vanhempien työajat 

sitä edellyttävät. 

 

Raisiossa 13.11.2017 

 

Keskustan valtuustoryhmä 

 

Jukka Rantala Merja Niemi 

Erkki Haavisto Elisa Vuorinen” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1032/10.03.01.01/2017 

§ 193 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien virkistysalueselvitystä 

 

 

 Valtuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raisiossa on laadittu virkistysalueselvitys viimeksi vuonna 2011. Tämän jäl-

keen virkistysalueissa on tapahtunut paljon muutoksia. Kokoomuksen ja 

Rkp:n valtuustoryhmän mielestä virkistysalueselvitys tulee päivittää ja virkis-

tysalueiden käyttö arvioida uudelleen. 

 

Selvityksessä tulee käydä ilmi ainakin seuraavat asiat:  

- virkistysalueet ja niiden mahdolliset kokonaiskustannukset kaupungille 

vuositasolla 

- virkistysalueiden käyttäjämäärät, päiväkäyttö ja ympärivuorokautinen 

tarve eriteltyinä, niiltä osin kuin ne ovat mahdollista määritellä 

- minkälaisia toimintoja ja alueita raisiolaiset tarvitsevat lisää. 

 

Pidämme erittäin tärkeänä, että kaikilla raisiolaisilla on mahdollisuus virkistäy-

tyä, viettää aikaa ja harrastaa kaupungin virkistys- ja viheralueilla.  

 

Raisiossa 13.11.2017 

 

Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmä 

 

Tuija Hyytiä Tanja Parkko 

Elisa Vuorinen Eeva Savola 

Jukka Rantala Markus Maunula 

Jonni Moislahti Helena Viljanen 

Ari Leinonen Janette Broberg 

Heikki Laine” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (180-193 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 180-182, 186, 191-193 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 183-185, 187-190  Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
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- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-
taan tehtäväksi 

- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty-
mistä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, fak-
silla tai lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne 
ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 
 


